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Když Vás rozbolí zuby 
Rozpis lékařů na stomatologickou službu, která je zajištěna v době od 9.00 do 11.00 hod. 

v měsíci červenci a srpnu 2006 
 
01. – 02.7. MUDr. Ogriščenko Veba Broumov-Olivětín 491 502 525 
05. – 06.7. MUDr. Růžička poliklinika Broumov 491 521 839 
08. – 09.7. MUDr. Kubec ZS Police nad Metují 491 543 398 
15. – 16.7. MUDr. Neoralová Horní 109 Teplice  491 581 394 
22. -  23.7. MUDr. Blažek ZS Police nad Metují  491 543 844 
29. -  30.7. MUDr. Kapitánová  ZS Meziměstí  491 582 381 
05. -  06.8. MUDr. Práza  ZS Machov  491 547 139 
12. -  13.8. MUDr. Slezáková poliklinika Broumov  491 523 607 
19. -  20.8. MUDr. Pastelák Sadová 44 Broumov  491 524 334 
26. -  27.8. MUDr. Růžička ml. poliklinika Broumov  491 523 607 
02. -  03.9. MUDr. Neoral ZS Police nad Metují  491 541 654 
 
 

Jak jsme prožili školní rok 
Přišel čas, kdy se můžeme ohlédnout za tím, co jsme spolu v tomto školním roce prožili. 
Škola je v první řadě vzdělávací instituce. Určitě každého zajímá nejdřív, co jsme se 

naučili. 
Naše škola pracuje podle vzdělávacího programu ZÁKLADNÍ ŠKOLA. 
Žáci v naší škole jsou různorodí, tak jako jinde. Někteří bystřejší – jiní slabší, někteří 

rychlejší – jiní pomalejší, někteří pracovitější – jiní pohodlní. Ve škole používáme tradiční 
hodnocení – tedy známkování – a přidali jsme k němu jednou měsíčně slovní hodnocení. 
Myslím si, že toto hodnocení dokáže lépe vystihnout klady i nedostatky v práci žáků a podle 
toho se můžeme zaměřit na případnou nápravu.  

Zvláštností naší školy je, že zde pracují v jedné skupině žáci od první do třetí třídy. 
Někomu se toto může jevit jako komplikace. Jistě, práce je to netradiční a velmi náročná 
hlavně na přípravu a celkovou organizaci. My jsme však tato úskalí zvládli, a dovoluji si říci, 
že dobře. Snažili jsme se využít hlavně kladů takového vzdělávání:  
 

1. Žáci spolupracovali ve skupině. 
Bez ohledu na věk, tak jako v běžném životě, žáci spolupracovali, pomáhali jeden 
druhému a učili se od sebe navzájem.  
Pro přípravu na život je toto jedním z nejdůležitějších předpokladů.  Jedinec sám příliš 
nezmůže, v kolektivu je síla. 

 
2. Žáci se naučili pracovat samostatně. 

Již od první třídy byli žáci vedeni k samostatné práci. Měli k dispozici různé 
pomůcky, encyklopedie, časopisy, internet, didaktické hry.  
Ve vzdělávání je v současné době kladen velký důraz právě na samostatnost 
v získávání informací. Toto naši žáci zvládli na výbornou, včetně první třídy. 

 
3. K žákům jsme přistupovali individuálně. 

V malém kolektivu jsme mohli plně využít výhody individuálního přístupu k žákům. 
Pokud byl někdo pomalejší nebo neporozuměl problému, mohli jsme se mu věnovat 
osobně, vrátit se k  zpět, více procvičovat a opakovat.  
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Výuka v malém kolektivu je velmi vhodná také pro žáky se zvláštními požadavky, ať 
už to jsou žáci s poruchami učení, chování nebo naopak žáci nadprůměrní. V běžných 
velkých třídách jsou takové děti většinou opomíjeny pro nedostatek času a prostoru ze 
strany učitele.  

 
 

Je pravda, že příliš malý kolektiv má také své nevýhody. Děti si třeba někdy posteskly, 
že nemají ve škole dost kamarádů.   Vždy jsme se snažili, aby byla atmosféra ve škole 
příjemná, aby děti chodily do školy rády a netrpěly negativními pocity. Všichni zaměstnanci 
se k žákům chovali přátelsky. Pokud měl někdo problém nebo si chtěl jen tak popovídat, vyšli 
jsme ochotně vstříc. V tomto směru panuje ve škole atmosféra vzájemné důvěry. Občas se 
mezi dětmi vyskytly drobné třenice a strkanice, jak to tak bývá, ale to by ani nebyly děti, 
kdyby jen seděly v pozoru v lavicích. Nikdy jsme nemuseli řešit žádné vážné kázeňské 
přestupky. 

Nedostatkem malého kolektivu je skutečnost, že si nemůžeme v rámci školy uspořádat 
akce typu atletické závody, fotbalový turnaj, atd. V příštím roce toto nahradíme užší 
spoluprací s většími školami v okolí, zejména v Meziměstí a v Broumově.  

Nacvičování kulturních programů např. vánoční besídky nebo vystoupení ke dni matek 
je pro žáky také velmi náročné, protože musí dělat všichni všechno. Výběr, jako na velkých 
školách, zde neexistuje. Můžeme v tom ale spatřovat výhodu, že jsou naše děti v tomto směru 
výjimečné, protože i přes tu velkou náročnost vše zvládají.  Kdo se našich akcí zúčastnil, jistě 
mi dá za pravdu.   

S dojížděním naši žáci nemají problém. Autobusové spojení je vyhovující. Cestováním 
se naučili orientaci, disciplíně a slušnému chování v praxi. Mohli jsme si to ověřit na 
mnohých akcích v Broumově (divadelní představení 1x měsíčně), v Náchodě (plavecký 
výcvik), na adventním výletě do Babiččina údolí, na školním výletě do ZOO ve Dvoře 
Králové a na výletě do Prahy. Zaznamenali jsme zřetelné změny v jejich chování na veřejnosti 
oproti počátku školního roku.  Zvláště výlet do Prahy byl pro všechny prubířským kamenem, 
ale zvládli jsme to skvěle. 

Jaké máme plány 
Určitě už většina z vás slyšela o změnách ve vzdělávacích programech. Od školního 

roku 2007/2008 musí mít každá škola vypracovaný svůj vlastní ŠKOLSKÝ VZDĚLÁVACÍ 
PROGRAM (ŠVP), který bude v souladu s RÁMCOVÝM VZDĚLÁVACÍM 
PROGRAMEM (RVP). Ten nám určuje ministerstvo školství.  

Tato změna je velmi diskutovaná. Mnohé školy ji vítají, jiné se k ní staví vlažně nebo 
dokonce jsou proti. Je však zákonem stanovená, a tak jí musí projít naše škola, ať chce nebo 
nechce. Osobně si myslím, že tvorba ŠVP nám dává svobodu a volnost v metodice 
vyučování, což je nepochybně kladem pro naši práci. Cíle (nově kompetence) jsou dány všem 
stejné, liší se jen způsoby a cesty, jak jich dosáhnout. 

Naše škola je zatím ve stadiu příprav, sbírání informací a vzdělávání pedagogů. Po 
prázdninách začneme intenzivně náš vlastní ŠVP propracovávat. Předpokládá to nejen 
spolupráci všech učitelů v ZŠ a  MŠ, škol v okolí, ale také rodičovské veřejnosti. Formou 
různých testů, dotazníků a besed budete vyzýváni, abyste sami mohli spolurozhodovat o tom, 
jakým způsobem chcete realizovat vzdělávání vašich dětí. Možná to zní hrozivě, ale nebojte 
se. Ve škole spolupracujeme s rodiči pravidelně již teď a zatím to byla spolupráce vždy 
příjemná a tvůrčí. 

Chceme pokračovat v modernizaci a zlepšování našeho školního prostředí. Letos jsme 
se soustředili hlavně na vybavení učebnicemi, pracovními sešity a pomůckami (máme např. 
novou moderní tabuli). Během prázdnin bychom chtěli vybavit třídy novým nábytkem. 
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Od září plánujeme otevření naší počítačové učebny veřejnosti 1x týdně, abychom 
zpřístupnili internet i těm, kteří jej doma nemají. Reagujeme tak na prosby některých občanů 
Jetřichova. S tím souvisí drobné úpravy učebny, která slouží zároveň jako školní družina, a 
modernizace počítačového vybavení v rámci státní dotace, o kterou škola požádala. 

Budeme úžeji spolupracovat se školami v našem okolí a zapojíme se do větších 
sportovních a kulturních mimoškolních akcí.  

Budeme nadále informovat žáky i rodičovskou veřejnost o možnostech zájmové činnosti 
např. v Broumově (Ulita) a v případě zájmu jsme ochotni pomoci s dopravou nebo organizací. 
Jsme si vědomi, že v této oblasti má naše škola rezervy. Ale v tak malém kolektivu není 
možné provozovat kroužky, kam by chodily třeba jen 2 děti. Máme však školní družinu, která 
tyto činnosti může nahradit. 

Jsme přihlášeni k výuce plavání v Náchodě, které se opět zúčastní všechny děti MŠ i 
ZŠ. Výcvik probíhá od září pravidelně jeden den v týdnu a končí v listopadu.  Plavecký 
výcvik mají děti rády a je pro ně velkým přínosem. 

Kulturní akce, jako např. návštěvy divadla v Broumově nebo různé školní výlety budou 
probíhat zhruba ve stejném rozsahu jako v letošním školním roce. 

 
Je toho jistě hodně, o čem by se ještě dalo psát.  
Chceme vám připomenout, že škola je veřejná instituce. Kdokoli bude mít zájem o 

nějaké informace, připomínky nebo nápady, kdokoli bude potřebovat pomoc, bude vždy 
vítán.  
Jsme otevření a přístupní.  
 
Úplně na závěr bych chtěla poděkovat: 
 
Našim žákům za to, že se pilně učili a že jsme společně mohli prožít mnoho zajímavého i 
veselého. 
Rodičům za podporu a dobrou spolupráci. 
Všem zaměstnancům školy za maximální pracovní nasazení, spolehlivost a dobrý kolektiv. 
Obci Jetřichov a hlavně panu starostovi za neustálou podporu, ochotu, porozumění a 
pomoc. 
A vám všem ostatním za to, že jste to dočetli až do konce...J 
 

Za celý kolektiv Základní a Mateřské školy Jetřichov vám přeji krásné, slunečné léto, 
pohodovou dovolenou a dětem vydařené a dlouhé prázdniny. 
 

Mgr. Marie Hanzlíková    
 
 

Zprávičky z mateřské škloly 
 

Jako každoročně na konci školního roku děláme hodnocení. 
V tomto školním roce jsme měli zapsáno 25 dětí do mateřské školy ze čtyř obcí. Aby 

se dětem v mateřské škole líbilo, proběhlo velké dovybavení. Jen nás mrzí, že jsme to nestihli 
k výročí obce 750 let, kdy měli občané možnost navštívit jak MŠ tak ZŠ a hojně této 
prohlídky využívali. Někteří se vraceli na místo činu po mnoha letech. Ale i přesto jsme 
dětem udělali velikou radost zakoupením nových stolků, židliček, prodejního koutku, 
kuchyňky a kadeřnictví. Dlouhou dobu jsme toužili po přehrávači CD a v tomto roce se nám 
přání vyplnilo. Nyní se malé děti již koupou v nově zakoupeném bazénu a užívají si sluníčka.        
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Naše mateřská škola má plně kvalifikované zaměstnance. Již druhým rokem pracujeme dle 
Rámcově vzdělávacího programu a stále jej zdokonalujeme, tak aby děti v MŠ neměly pocit 
přetěžování, ale aby je jednotlivá témata zajímala a dále rozšiřovala jejich obzor. Rodiče mají 
možnost na počátku roku nahlédnout do TVP a seznámit se s obsahem. 

Velmi úzká spolupráce je se ZŠ.  Žáci s ped. zaměstnanci pro děti z MŠ připravovali 
po celý rok různé akce. Na počátku roku nám žáci  zahráli divadlo „Tři prasátka“,dále  
„Soutěžní masopustní rej“, kde žáci školy pro malé děti připravili soutěže v budově školy 
v maskách a na konci školního roku proběhla „Malá olympiáda“ – akce pořádané školou se 
dětem velmi líbily. 

Dále jsme prvním rokem jezdili se ZŠ na plavání do bazénu v Náchodě, nacvičovali 
jsme různá veřejná vystoupení, kulturně jsme se vzdělávali – nejen, že nás opět navštěvovala 
p. Holasová se svým divadýlkem, ale jezdili jsme do divadla do Broumova, byli jsme na 
koncertě p. Vávry na společném školním výletě v ZOO. Předškolní děti se byly podívat na 
předávání vysvědčení, kde byly pozvány na odpoledne do ZŠ na „Kočičí hrátky“ a potom již 
následoval zápis do první třídy. 

Protože jsme malé zařízení a děti poznávají nejen prostory a ostatní obyvatel MŠ, ale i 
ZŠ přechod do základní školy se jim velmi usnadní, přechází do známého prostředí a mezi 
známé tváře.  Nyní nás již čeká rozloučení se „Školáky“, kterým přejeme hodně úspěchů 
v dalším školském zařízení a všem dětem i zaměstnancům příjemné prožití prázdnin a 
dovolených. 

Na závěr bych chtěla poděkovat rodičům, kteří nám v naší práci pomáhali, ať šitím 
kostýmů na „Masopustní rej“ nebo materiálem, který potom děti zpracovávaly na různé 
výrobky. 

Dále patří poděkování vedení ZŠ a obci za vybavenost školky. 
 

                                                     Za MŠ vedoucí učitelka Venclová Marie 
 
 

Informace z obce 
Obecní úřad upozorňuje občany, 

že na čtvrtek 29.6.2006 od 19 hodin 

svolává starosta obce 

„Veřejné zasedání obecního zastupitelstva“, 

na které zve širokou veřejnost. Jen tak se můžete dozvědět co se v obci chystá a svými 
připomínkami pomoci ke zlepšení činnosti svých zástupců. 

 
Důležitá telefonní čísla 

Ohlašovny poruch – pohotovostní služby 
pitná voda …………………………………………. 491 419 222 
energetika …………………………………………. 840 850 860 
plyn ………………………………………………..  1239 
pevné telefonní linky ……………………………… 13129 
Vodohospodářský dispečink Povodí Labe s.p……... 606 643 437 
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Odvoz komunálního odpadu – popelnic 
červenec   03.07.2006, 17.07.2006, 31.07.2006 
srpen    14.08.2006,  28.08.2006 

 
 
Memoriál Jiřího Němečka 

Již druhým ročníkem se uskutečnil cyklistický „Memoriál Jiřího Němečka“, který 
podle většiny účastníků splnil svůj účel a s průběhem i trasou byli maximálně spokojeni. I 
přestože účast byla poněkud slabší než v loňském ročníku, která byla hlavně zapříčiněna 
zejména změnou termínu na poslední chvíli a také nemocí hlavně hradeckých účastníků. Byl 
tedy dohodnut pevný termín na další ročníky, vždy v polovině měsíce června. Pravda, 
očekávali jsme více účastníků z Jetřichova, ale snad se Jirka v hrobě neobrací nad 
memoriálovou organizací, jak to bylo naznačeno po loňském ročníku jedním z účastníků. 
Jinak bychom chtěli poděkovat všem, kteří přišli zavzpomínat svou účastí na Jiřího. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Několik momentek z Memoriálu 

 
Vydává kulturní, školská a sociální komise při OZ Jetřichov nákladem 200 ks. 

Informace a příspěvky na tel. 491 582 425, 724 224 960 
nebo elektronickou poštou na jetrichov@tiskali.cz, případně: falco-vyroba@cbox.cz 


